
לפני כאלפיים שנה , שלטה כאן בארץ מלכות רומי הרשעה, הם הרגו טובי עמנו, החריבו את בית המקדש ושמו את 
ירושלים לאיים. התחביב העיקרי שלהם היה לרדוף אחרי יהודים לצער אותם להמיר את דעתם ולהשתחוות לפסלם ! 

הקיסר בעצמו היה מטפל בזה, והיה תמיד מחפש יהודי אומלל וגלמוד שיותר קל לשכנע אותו להשתמד, אחרי חיפוש 
גדול מצא מציאה גדולה, חנה ושבעה בניה הקטנים, היה בטוח שיצליח במזימתו !

הקיסר התקרב לבכור, והציע לו הצעה מפתה ביותר : אם תסכים להשתחוות לפסל שלי אתה תהיה ממונה על ביתי, 
יהיה לך מעמד גדול, גם כבוד וגם המון כסף. בעוז ובתעצומות , אותו בן שהיה עדיין צעיר לימים, סירב בכל תוקף, וכי אדם 
מחליף את האמונה שלו בשביל כסף וזהב ? עצם הדבר שאתה רוצה לשכנע אותי ולפתות אותי , זה אומר שאצלכם הכול 

שקר וכזב! 

הקיסר מאוכזב, ציוה מיד להורגו בפני האימא אבל כעת היה בטוח ששאר האחים הבינו שהוא רציני בכוונתו ויסכימו 
להצעתו. אמנם לגודל תדהמתו, אחד אחרי השני בעקשנות טיפוסית לעם היהודי מסר את נפשו למות ...

הגיע תורו של הבן הקטן , בגיל שנתיים סך הכול , התקרב אליו הקיסר ולחש לו באוזניים : תראה , אל תביים אותי ברבים 
בפני העבדים שלי , אני הולך לזרוק מטבע על הרצפה, ואתה תבוא ותתכופף להרים אותה, ואז כולם יחשבו שהשתחוית 

לפסל, כך לפחות הצלת את הכבוד שלי. אמר לו אותו ינוקא, וכי אני הולך לצער ולבייש אבי שבשמים כדי להציל הכבוד 
שלך ? לא השתחווה ולא אתכופף אפילו למראית עין בלבד ! חרה לו לאותו קיסר מאוד, איזו אומה הזאת היא? אפילו ילד 

קטן לא הצלחתי לנצח !! אבל לא ריחם עליו, וברוגזו הגדול ציוה הבליעל להוציאו להריגה בעיני האימא האומללה !! 

אז חנה ניקשה את בניה, עלתה לגג והכריזה בקול גדול : אברהם אברהם אתה הסכמתה להקריב בן אחד בלבד, אני 
הקרבתי למען השם שבע בנים !! ואז קפצה מהגג ויצתה בת קול מן השמים : חנה ושבעה בניה מזומנים לחיי עוה’’ב !!

הסיפור ידוע , אבל מרגש ומזעזעה תמידי, ואעפ’’כ יש כאן קושי גדול : אחרי כזה מעשה של גבורה עילאית , מה לה 
להתגוות באברהם אבינו , וכי כוונתה חלילה להתגאות ולהתנשאות עליו ? וכי היא רצתה להדמות אליו ??

הפסוק אומר : הולך בתומו צדיק, אשרי בניו אחריו, ופשוטו של מקרא, כשאדם עובד את אלוקיו, עומל וטורח כדי ללמוד 
את התורה, לתקן את מדותיו, להשרים ממנו מידת הכעס והגאוה, חוץ מהשכר שהוא מקבל, הוא גם השחג מעלות 

עצומות וקנה אותם קנין נצחי, עד כדי כך שהקנין הזה נהפף לטבע השני שלו. לכן אשרי בניו אחריו, כי הטבע החדש 
הזה עובר בגנים שלהם, וכבר מזמן לידתם, הם נולדו במידות הרבה יותר מתוקנות, בשבילם הרבה יותר קל להתמסר 

לתורה, הרבה יותר קל להתגבר על הכעס והגאוה, כי זה כבר נכנס בדם שלהם !

אומר רבי חיים מוואזלין שלכן זכה אברהם להקרא אבינו כי על ידי עבודת השם שלו, הוא הנחיל מעלות גדולות לצאצאיו, 

וירא
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בגנים שלהם יש להם כבר כח ורצון לקבל כל עול התורה והמצוות. לפעמים רואים יהודי מאוד רחוק מהתורה, ואעפ«כ 
בכור המבחן בזמן שמד חלילה, מוסר את נפשו בעוז ובגאוה בכדי שלא להמיר את הדת, מאיפה שאב כח כזה ? הרי הוא 
לא היה תמיד שייך לקטגוריה של חרד לדבר השם. את זה זכה מאברהם אבינו , לכן אף שהתרחק מאוד מהמסורת שלנו, 

כח מסירות נפש חקוק בדמו לנצח !

וזה עיה המסר של חנה , מאיפה שאבתי ושאבו בני לעמוד בניסיון מר וקשה כזה ? מאיפה תעצומות הנפש שאפילו ילדון 
קטנשיק ניצח הקיסר הגדול ? מאברהם אבינו ! בגלל שהוא הקריב בן אחד, הוריד לעולם כח של מסירות נפש והנחיל 

אותו לזרעו אחריו, וזה נתן כח עצום לעמוד בכל נסיון השמד, כך אמרה חנה !!

אברהם בגימטריא 248, למר שהוא הצליח להשיג שליטה מלה על כל אברי גופו, במקביל לזה, יש בתורה 248 מצוות 
עשה, מה הקשר בן זה לזה ?? נכון שקיום התורה והמצוות הוא נדמה לנו כעול, נדמה לנו כהר, ולפעמים אפשר לחשוב 

שא’’א לטפס על הר כזה, א’’א להתגבר על התאוות ולעשות מה שהקב’’ה דורש. אבל אין דבר כזה, אברהם אבינו השיג 
שליטה מלאה על כל אברי הגוף וזה נתן לו כח לעמוד בכל המצוות שנתן לו השם יתברך וכח זה ינחיל לבניו אח’’כ , לא 

רק להקריב נפשו השרים בנו אברהם אלא גם להקריב את הרצון שלנו, לוותר עליו למען השם יתברך ג’’כ השרים בנו, אין 
דבר כזה מצוה שא’’א לקיים !

בכדי להמשיך דרכו של אברהם ולמסור את הנפש, אין צורך למות על קידוש השם, אלא אדם שמתגבר על טבעו למען 
השם , זה גם שייך למסירות נפש : אדם עייף בבוקר , קשה לו לקום, ואז מתגבר כדי לא לפספס זמן ק’’ש וזמן תפילה, זה 

גם מסירות נפש ! אדם שמתחשק לו לדבר לשון הרע או שהזדמן לו מראות אסורות וכדומה, ומתגבר על הרצון הטבעי 
שלו, זה מסירות נפש !!

אבל את התחושה הזאת של : המצוה הזאת לא בשבילו, אין לה מקום בתורה ובנשמת ישראל !!

מעשה שהיה אצל מרן הרב אליישיב זצ’’ל, שהגיע אליו זוג צעיר של חוזרי בתשובה, שהתקדמו באופן מרשים וקיימו כבר 
כל המצוות  כמעט כל המצוות כי לאשה היה קושי אדיר בתחום אחד : אחרי הטשולנט השבת , היתה צריכה לעשן ולא 

היתה מסוגלת לעמוד בזה ...

כל שבת היתה החליטה איתנה, אבל הרבה פעמים היה כשלון אדיר, ומיד אח’’כ אכזבה גדולה !

הגיעו מים עד נפש , ובצר להם פנו אל מרן גדול ישראל לקבל ממנו עצה ותושיה , ניכרים דברי אמת, ומיד הבחין הרב 
אליישיב שהקושי שלה הוא אמיתי ולא מדומין, ביקש לדבר עם הבעל ביחידות. הרצינו פניו ואמר לו : חוששני שהאשה 

היא בעצם גיורת וכנראה היה חיסרון במהלך הגירות !!

האיש היה בהלם, והתחיל חיפוש מחיפוש כדי לעמוד על שורש הדבר, ואכן התברר לו שהרב אליישיב ברוח קדשו צדק 
לגמרי, אכן האשה התגיירה ותהליך הגיות לא היה כדין וכדת !

עדו גירות מחדש , וראה זה פלא, כל הניסיון הזה של הסיגריההתפוגג לגמרי כמו ... עשן !! אכן ברגע שהיא קבלה נשמת 
ישראל לכל דבר, לא היה לה שום קושי לקיים את כל המצוות , כי גם היא התחברה באופן ישיר לאברהם אבינו ובגנים 

שלה חקוק הכח הזה לעמוד ולקיים כל מה שהקב’’ה ציוה !!

אין דבר כזה שיהודי לא יכול לקיים כל התורה !

פינת הלכה
איך אפשר להפשיר לחמם חלה קפואה

דבר ראשון : כשמוציאים את החלה מהמקפיא, יש להיזהר שלא להזיז מאכלים לא מבושלים קפואים שאינם ראויים כלל לאכילה ) כגון דג חי קפוא( כי 
זה מוקצה, לכן יש לוודא שלפני שבת החלה מונחת באופן שיש עליה גישה נוחה. 

כל זמן שיש קרח בין סדקי החלה אסור להניחה על הפלטה כי הקרח הזה עובר תהליך של בישול, וזה כמובן אסור ! וכמו כן אין להסיר קרח בידים, שזה 
איסור בורר. כמו כן יש להיזהר שלא להוריד מדבקה דבוקה בחלה משום איסור בורר אלא יש להסיר אותה עם קצת חלה מסביב. 

מה כן לעשות ? 

להמתין שהקרח נפשר לבד מעצמו. אחרי שהקרח נמס לגמרי, מעיקר הדין מי שמניח החלה ישר על הפלטה יש לו על מי לסמוך, אומנם במקום אפשר, 
הואיל והדבר קל, יש לחוש כמו מן הפוסקים שלא להניחה ישר על הפלטה אלא על מגש אלומיניום וכדומה שהונח על הפלטה לפני שבת בדוקא ! לכן 

יזהר להניח מגש כזה לפני שבת, ואז בשבת יוכל להניח החלה עליו !

אפשא להניח החלה על סיר הבשרי אבל אז החלה תהיה בשרית ואסור לאוכלה עם חלב וגבינה ! 

שבת שלום!!!
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